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Protokół Nr BRM.0012.2.1.2022 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego  

w dniu 26 stycznia 2022 roku  

Spis treści 
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d) projekt uchwały w sprawie diet oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnych Rady Miejskiej w Olecku ....................................................................................... 3 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego ....................................................... 5 
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h) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
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Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6, w tym 1 członek w trybie 

zdalnym – lista obecności w załączeniu. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko. 

Protokołowała starszy inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w 

Olecku – Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 
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➢ Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

➢ Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wnioski komisji.  

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

a) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zatrzymania katastrofy 

klimatycznej 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji dotyczącej zatrzymania katastrofy klimatycznej. 

b) projekt uchwały w sprawie przekazania petycji według właściwości 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przekazania 

petycji według właściwości. 

c) projekt uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie pozostawienia 

petycji bez rozpatrzenia. 

d) projekt uchwały w sprawie diet oraz zasad zwrotu kosztów podróży służbowych 

radnych Rady Miejskiej w Olecku 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, czy jest obowiązek podjęcia uchwały w prawie diet ze względu na zmianę prawa 

oraz zaznaczył, że po jej podjęciu trzeba będzie zabezpieczyć dodatkowe środki w budżecie 

gminy na podwyżki, czyli zrezygnować z jakiegoś zadania.   

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że nie ma obowiązku podjęcia uchwały. Obecnie obowiązująca uchwała nie 

mogła być zmieniona w tym zakresie, bo nie spełnia wymogów prawnych co do zapisów o 

dietach ryczałtowych, nie mogą być wynagrodzeniem. Stąd został zaproponowany całkiem 

inny, nowy akt prawny.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odnośnie zabezpieczenia środków w budżecie stwierdził, iż szacowany koszt podwyżek diet 

w kwocie ponad 150 tys. zł będzie dużym wysiłkiem, na który nie można zaciągnąć pożyczki 

ani kredytu. Stąd będzie trzeba podjąć wspólną decyzję o ewentualnej rezygnacji z jakiegoś 

zadania. 

Członek komisji – Marcin Roszko 
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zapytał, czy jeśli rada nie podejmie uchwały, pozostaną dotychczasowe stawki diet. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

potwierdził, że będzie obowiązywała dotychczasowa uchwała. 

Członek komisji – Grzegorz Wróblewski 

oznajmił, iż jego zdaniem stawki diet powinny pozostać na dotychczasowym poziomie.  

Wiceprzewodniczący komisji – Rafał Cezary Bielawski 

zapytał, z czego wynika wysokość wskaźników i czy można je obniżyć. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że wskaźniki można obniżyć. Projektodawca przygotowując projekt uchwały 

uwzględnił głosy radnych, by wzorować się na wskaźnikach uchwalonych uchwałą w Gołdapi.   

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zwróciła uwagę, że przy ustalaniu podwyżki wynagrodzenia burmistrza oraz kierowników 

radni nie zgłaszali problemu braku środków w budżecie.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, iż w przypadku burmistrza i kierowników jest to wynagrodzenie, które regulują inne 

ustawy. Już wiosną było wiadomo, że zmienią się minimalne stawki wynagrodzenia 

burmistrza i na etapie projektu budżetu na 2022 r. te wydatki zostały zaplanowane. 

Odnośnie maksymalnych stawek diet radnych, rozporządzenie weszło w życie na koniec 

października, a ponadto w listopadzie radni nie zajęli jasnego stanowiska odnośnie diet, 

które nie są wynagrodzeniem. Stąd nie zostało to uwzględnione w projekcie budżetu. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wtrącił, że temat specjalnie został wywołany wcześniej, jeszcze przed podjęciem uchwały 

budżetowej i żałuje, iż teraz słyszy takie słowa. Można było zaplanować środki na wzrost diet 

na etapie projektu budżetu. Tylko 8 radnych chciało wówczas podjąć temat. Jako organ 

wykonawczy będzie musiał środki w budżecie znaleźć.  

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

podkreślił, że komisja opiniując projekt budżetu gminy na 2022 r. zastrzegł, by w miarę 

możliwości zmniejszać deficyt i rozważnie wydawać każdą złotówkę. Nie chce, aby wzrost 

diet  radnych wpłynął na brak realizacji jakiegoś zadania. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Przewodniczącej Rady Miejskiej, przy 2 głosach za i 

4 głosach przeciw, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie diet oraz zasad 

zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady Miejskiej w Olecku. 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług 

w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy projekt uchwały obejmuje nowe linie. 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odpowiedział, że projekt uchwały obejmuje tylko te linie transportu zbiorowego, dla którego 

organizatorem jest Gmina Olecko, czyli linie na terenie naszej gminy i Gminy Wieliczki. 

Dodatkową linią jest linia nr 19 – Olecko-Borawskie. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy wszystkie miejsca przystankowe są zorganizowane, tzn. czy jest oznaczony 

przystanek i informacja z rozkładem jazdy. 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odpowiedział, iż na 90% przystanki są zorganizowane. Nie docierały do niego głosy od 

sołtysów sołectwa, aby gdzieś brakowało przystanku.  

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, czy Gmina Kowale Oleckie rozwiązała problem komunikacyjny na linii Lenarty-

Olecko.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wyjaśnił, że organizatorem tej linii jest Gmina Kowale Oleckie i miały odbyć się rozmowy ze 

Starostwem Powiatowym w sprawie ewentualnego przesunięcia rozpoczęcia godzin zajęć 

szkolnych w szkołach średnich, by uczniowie z terenów wiejskich zdążyli dojechać.  

Członek komisji – Marcin Roszko 

chciał wiedzieć, jaki był koszt transportu zbiorowego w 2021 r. i jaki jest plan wydatków na 

ten rok.  
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Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że w tym roku koszt całego zadania wyniesie 4,6 mln zł. Gmina otrzyma 

dopłatę od wojewody w kwocie 2,7 mln zł i ponad 740 tys. zł od marszałka. Wkład własny 

gminy wyniesie 1,1 mln zł. Kwoty mieszczą się w tych samych wydatkach, jak w przypadku 

transportu zamkniętego.  

Członek komisji – Marcin Roszko 

zapytał, czy dofinansowanie na transport, to program wieloletni.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż program dopłat będzie realizowany do 2028 r. i w kraju jest duże 

zainteresowanie, więc są szanse, że zostanie przedłużony.  

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego. 

f) projekt uchwały w sprawie opłaty targowej 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zwróciła uwagę, że 1 stycznia br. weszła w życie ustawa z dnia 29 października 2021 r. o 

ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników, 

która zwalnia z opłaty targowej te osoby. Zapytała, czy projekt uchwały to uwzględnia. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że weszły w życie przepisy, które mają ułatwić sprzedaż płodów rolnych przez 

rolników bezpośrednio. Projekt uchwały dotyczy opłat na targowisku miejskim. Jeśli ktoś jest 

zwolniony z opłat na mocy ustawy, to nie uwzględnia się tego w uchwale.  

Członek komisji – Marcin Roszko 

zapytał, jakie były dotychczas obowiązujące stawki, np. od sprzedaży z ręki, wiadra, kosza, 

wózka. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
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odpowiedziała, że było 4,00 zł, proponuje się 10,00 zł.  

Członek komisji – Marcin Roszko 

zaproponował obniżenie stawki, w tym przypadku, do 5,00 zł. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odniósł się do sytuacji rynkowej, w której gmina również uczestniczy.  

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, czy nadal obowiązuje zwolnienie z pobierania opłaty targowej na czas pandemii. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że zwolnienie z poboru opłaty targowej było wprowadzone decyzją rządu w 

2020 r., gmina otrzymała z tego tytułu rekompensatę a na 2022 r. już ono nie obowiązuje. 

Opłata targowa dotyczy tylko targowiska miejskiego. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

zaznaczył, że z opłat targowych pośrednio są ponoszone koszty utrzymania targowiska, które 

wybudowano właśnie w celu sprzedaży płodów rolnych na większą skalę, niż bezpośrednio w 

gospodarstwie, co wiąże się z uzyskaniem większego dochodu ze sprzedaży. 

Wiceprzewodniczący komisji – Rafał Cezary Bielawski 

zwrócił uwagę, iż po każdym dniu targowym jest mnóstwo śmieci, które spółka gminna musi 

uprzątnąć nawet z rzeki, a to też kosztuje. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

prosiła o przedstawienie, o ile zwiększy się stawka opłaty targowej w każdym przypadku. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

przedstawił stawki dotychczas obowiązujące oraz proponowane zmiany. Odnośnie 

wyznaczenia miejsc do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich 

domowników projekt uchwały będzie przedłożony na kolejną sesję.  

Członek komisji – Marcin Roszko 

zgłosił wniosek, aby zmniejszyć proponowaną stawkę od sprzedaży z ręki, wiadra, kosza, 

wózka z 10,00 zł na 5,00 zł. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wtrącił, iż zmianę stawki wniesie jako autopoprawkę do projektu uchwały. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 
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Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę burmistrza, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 

g) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2022 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała o zwiększenie planu wydatków o 552.180,00 zł w związku z wprowadzeniem 

zadania pn. „Zagospodarowanie terenu na zapleczu budynków przy placu Wolności 19-21 

wraz z remontem drogi wewnętrznej przy ROK-u – zmiany w projekcie + realizacja”. Chciała 

wiedzieć czego dotyczą zmiany. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że zadanie jest wprowadzane do budżetu do realizacji w tym roku.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wyjaśnił, iż zadanie zostało zakończone w zeszłym roku. Przelew z wynagrodzeniem 

wykonawcy został wykonany 31 grudnia 2021 r. jednak bank je zwrócił, ponieważ wcześniej 

została zamknięta sesja. Przelew musi być dokonany ponownie, jednak w związku z tym, że 

jest nowy rok budżetowy, należy wprowadzić to zadanie do budżetu. Jest to zapis typowo 

księgowy, a gmina składała do banku reklamację w tej sprawie. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czego dotyczą zmiany w dz. 900 odnośnie realizacji zadań z funduszu sołeckiego. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

odpowiedziała, że zmian jest wiele, ale nie wpływają na kwoty. Chodzi o zmiany między 

rozdziałami i paragrafami w związku ze zmianą klasyfikacji zadań.   

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Olecko na 2022 rok. 
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h) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2022-2034 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2022-2034 r. 

Projekt stanowiska w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Międzygminnego 

„Gospodarka Komunalna” z siedzibą w Ełku 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt stanowiska zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska w sprawie przyjęcia 

zmian w Statucie Związku Międzygminnego „Gospodarka Komunalna” z siedzibą w Ełku. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał o spotkanie konsultacyjne projektów uchwał antysmogowych organizowane przez 

Urząd Marszałkowski Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Olsztynie. Chciał wiedzieć, 

czy z gminy ktoś uczestniczył w spotkaniu i czym ono się skończyło. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że w spotkaniu uczestniczyli burmistrzowie, kierownik i pracownik wydziału 

merytorycznego. Po spotkaniu zostało wystosowane stanowisko do marszałka 

uwzględniające uwagi mieszkańców w zakresie palenia pelletem, drewnem oraz 

ekogroszkiem w kotłach 5 klasy emisji spalin. 
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Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

dodała, że uwagi gmin były bardzo podobne, padł też wniosek o doprecyzowanie zapisów 

projektów uchwał, bo były niejednoznaczne.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

przypomniał, iż w życie wchodzi nowy Statut Gminy Olecko, którego kilka zapisów zostało 

uchylonych przez wojewodę. Przypomniał nowe zasady opiniowania projektów uchwał.  

Innych spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

zgłosił wniosek, aby wystąpić do Powiatowego Zarządu Dróg w Olecku o ustawienie w 

okresie późnojesiennym siatek zabezpieczających przed nawiewaniem śniegu i 

powstawaniem zasp śnieżnych na polach przy drodze powiatowej Sedranki-Mieruniszki w 

kilku najbardziej newralgicznych miejscach. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, że interweniował w sprawie odśnieżania dróg powiatowych. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodniczący Komisji 

/ - / Dawid Bondarenko 

Protokołowała 

/ - / Małgorzata Adameit 
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